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چرا بعضی از بچه ها پرحرف هستند؟
سرهنگ محمدرضا اسفندیار*

 یکی از مهم تریــن علت های پر حرفی در کودکان حس کنجکاوی و تمایل 
به دانســتن همه چیز است. وقتی فرزندمان ما را سوال پیچ می کند و پشت 
ســر هم سوالات عجیب و غریب می پرسد، لازم اســت با صبر و حوصله به 
سوال های کودک پاسخ دهیم و این روحیه پرسشگری را در او تقویت نماییم. 
اگر جواب سوالی را نمی دانید، به او بگویید که »من نمی دانم، بهتر است در 
کتاب جواب آن را پیدا کنیم« یا »در اینترنت جســتجو کنیم« و به او کمک 

کنید تا پاسخ سوالش را پیدا کند. 
 یکــی دیگر از مهمترین علت های پرحرفــی در کودکان، نیاز به جلب توجه 
است.  شاید تاکنون بارها توجه کرده باشید، زمانی که مادران با تلفن به مدت 
طولانی صحبت می کنند یا در جمعی مشغول صحبت هستند و از کودکشان 
غافل می شــوند، کودک با صحبت کردن طولانی یا پرسش های مکرر سعی 
می کنــد که توجه مادر را به خود جلب کند. روان شناســان ریشــه این نوع 

واکنش های رفتاری کودک را جلب توجه والدین می دانند.
 گاهی ترس کودکان نیز به زیاد صحبت کردن آنها منجر می شود. این اتفاق 
بویژه در سنین پایین و برای کودکانی که شب ها از تنها خوابیدن در اتاق خود 
می ترســند، اتفاق می افتد. چنین کودکانی از والدینشان می خواهند که کنار 
آنها بمانند تا با آنها صحبت کنند.  حسادت نیز بخصوص پس از به دنیا آمدن 
فرزند جدید در خانواده، برای کودکان بالای ســه سال، می تواند عاملی برای 

زیاد صحبت کردن و جلب توجه والدین محسوب شود.
 در بســیاری موارد، زیاد حرف زدن حتی در بزرگســالان نیز وسیله ای برای 
پوشــش پریشــان احوالی روحی یا نگرانی های درونی اســت. اگر والدین به 
فرزندشان به اندازه کافی توجه کنند و برایش به طور اختصاصی وقت بگذارند، 
اما باز هم فرزندشــان به طور غیرعادی صحبت کند، باید به دنبال ریشه های 
روانی قضیه بگردند. نباید فراموش کرد که گاهی نیز کم حرف زدن کودکان 

می تواند نشانه ای از بروز افسردگی در آنها باشد.
چرا تا داد نزنم فرزندم به حرفم گوش نمیکنه؟؟

 والد از کودک می خواهد؛ کاری را در همان لحظه انجام دهد! و کودک یا آنرا 
به تعویق می اندازد یا اصلا انجام نمی دهد.

والد این بار با صدایی بلندتر آنرا تکرار می کند و ممکن اســت عصبانی شده؛ 
تند و پرخاشگرانه باشد.

در این فرآیند کودک چه چیزی یاد میگیرد؟ تا زمانی که مامان یا بابا عصبانی 
نشده و داد نزده؛ میتونم کاری که میگه رو انجام ندم  و اتفاقی نمی افته.

نتیجه:
در مرحله اول خواســته های والدین رد می شود. تا والدین دادنزنند ، حرفشان 

عملی نمی شود. محیط خانه متشنج می شود.
راه حل

درخواســت هایتان را با شــیوه های منطقی بگویید. به کودک زمان بدهید ، 
مثــلا بگویید تا ده دقیقه دیگه تلویزیون را خاموش کن، یا تا یک ربع دیگه، 
که عقربه بزرگ به عدد شــش رســید بیا غذات رو بخور. برای درخواست از 
کودک کنار او بروید نه اینکه از آشــپزخانه فریاد بزنید. دعوا، یکی از مزایای 
داشــتن خواهر یا برادر در خانه اســت. چون چنین کودکی، قبل از ورود به 
جامعه، خواهر یا برادری داردکه با او اختلاف ســلیقه و اختلاف نظر دارد و با 
درگیری هایی روبرو می شود که باید سعی کند آنها را حل کند.  والدین باید 
به فرزندان خود اجازه رویارویی با چنین مشــکلاتی را بدهند. این کار آنها را 
بــرای آینده آماده می کند. اگر دعوا یا بحث میان کودکان، کلامی بود، بهتر 
اســت دخالت نکنید و به هیچ وجه نقش قاضی را در این میان بازی نکنید. 
مثلا عده ای همیشــه به فرزند کوچک تر می گویند که: »تو باید به برادر یا 
خواهر بزرگ تر خود احترام بگذاری.« یا به فرزند بزرگ تر می گویند که: تو 
باید رعایت کنی، هر چه باشــد تو بزرگ تر هستی.  با این کار، کودک نسبت 

به والدین خود احساس منفی ای پیدا می کند.
*مشاور مرکز مشاوره خاوران تهران

شناسایی ۲۳۱ بیمار جدید کرونا در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در ۲۴ ساعت ۲۳۱ بیمار کووید - ۱۹ در کشور 
شناســایی شدند و متاسفانه ســه نفر نیز جان خود را به دلیل این بیماری از 

دست دادند.
به گزارش ایســنا، از روز ۲۹ خردادماه تا روز ۳۰ خردادماه ۱۴۰۱ و بر اساس 
معیارهای قطعی تشــخیصی، ۲۳۱ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشور 
شناسایی و ۴۳ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور 
به ۷ میلیون و ۲۳۴ هزار و ۹۸۸ نفر رسید.متاســفانه در طول ۲۴ ساعت، ۳ 
بیمار مبتلا به کووید-۱۹ در کشــور جان خود را از دســت دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری، به ۱۴۱ هزار و ۳۶۶ نفر رسید.خوشــبختانه تا روز 
۳۰ خردادمــاه ۷ میلیون و ۶۰ هزار و ۶۲۲ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از 

بیمارستان ها ترخیص شده اند.
۲۷۸ نفــر از بیماران مبتــلا به کووید-۱۹ در بخش هــای مراقبت های ویژه 
بیمارســتان ها تحت مراقبت قرار دارند. تــا روز ۳۰ خردادماه ۵۲ میلیون و 
۵۱۹ هزار و ۳۰۱ آزمایش تشخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.در 
حال حاضر ۰ شهرســتان در وضعیت قرمز، ۰ شهرستان در وضعیت نارنجی، 
۱۰۶ شهرستان در وضعیت زرد و ۳۴۲ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.
همچنین بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در یک شبانه روز ۱۹ هزار و ۳۹۴ دوز 

واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.
به گزارش ایسنا، تا روز ۳۰ خردادماه ۶۴ میلیون و ۶۱۰ هزار و ۸۴۴ نفر دوز 
اول، ۵۷ میلیــون و ۹۵۳ هزار و ۱۲ نفــر دوز دوم و ۲۷ میلیون و ۶۷۷ هزار 
و ۵۰۲ نفر نیز دوز ســوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند.مجموع واکسن های 

تزریق شده در کشور به ۱۵۰ میلیون و ۲۴۱ هزار و ۳۵۸ دُز رسید.

آغاز فرایند سنجش »جهش تحصیلی« از امروز
طبق اعلام رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی، فرایند سنجش جهش 
تحصیلی از امروز آغاز می شــود و تا ۲۰ مرداد ادامه دارد.به گزارش ایســنا، 
آنگونه که حمید طریفی حسینی اخیرا اعلام کرده است، پایگاه های سنجش 
سلامت نوآموزان که از ابتدای تیرماه آغاز به کار می کنند تا پایان شهریور فعال 
هستند و امر ســنجش سلامت و جهش تحصیلی را انجام می دهند. در کنار 
سنجش ســلامت نوآموزان، فرایند سنجش جهش تحصیلی نیز در پایگاه ها 
دنبال می شــود و بازه زمانی که برای آن درنظر گرفته شــده از امروز تا ۲۰ 

مرداد خواهد بود.

پرداخت مابه التفاوت افزایش حقوق خرداد 
بازنشستگان تکمیل شد

معاون برنامه ریزی، مالی و پشــتیبانی از پرداخت مابه التفاوت افزایش حقوق 
خرداد همه بازنشستگان و مستمری بگیران تحت پوشش این سازمان خبر داد. 
جمیل حق پرســت گفت: طبق زمان بندی اعلام شده، پرداخت مابه التفاوت 
افزایش حقوق خرداد بالغ بر سه و نیم میلیون خانوار بازنشسته و مستمری بگیر 
تحت پوشــش سازمان، از ۲۶ خرداد آغاز شــد و یکشنبه، ۲۹ خرداد خاتمه 
یافت. معاون برنامه ریزی، مالی و پشــتیبانی سازمان تأمین اجتماعی گفت: 
مابه التفاوت افزایش حقوق فروردین و اردیبهشــت بازنشستگان و مستمری 

بگیران نیز طبق اعلام قبلی، طی ماه های تیر و مرداد پرداخت می شود.

جایزه »هانری داویسون« 
به جمعیت هلال احمر اعطا شد

رئیــس جمعیت هلال احمر جمهوری اســلامی ایران که برای شــرکت در 
نشست های اساسنامه ای فدراسیون بین المللی صلیب سرخ و هلال احمر به 

ژنو سفر کرده است، جایزه »هانری داویسون« را دریافت کرد.
به گزارش ایلنا، جایزه ارزشمند »هانری داویسون« به پاس خدمات شایسته 
و بشردوستانه جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران در ماه های اخیر و 
همچنین حضور فعال در مجامع بین المللی و هیأت حاکمه فدراسیون صلیب 
سرخ و هلال احمر و ارائه پیشنهادهای رئیس این جمعیت متکی بر تجربیات 
در ارائه خدمات شایسته امدادی و بشر دوستانه و معرفی این تجربیات جهت 
الگوبرداری دیگر جمعیت های ملی، به هلال احمر جمهوری اســلامی ایران 

اعطا شد.

نگاه

اخبار کوتاه

رئیس سازمان غذا و دارو خبر داد

بازنگری در پوشش بیمه ای ۴۲ داروی بدون نسخه

افزایش تعداد معتادان متجاهر و کودکان کار تهران نسبت به سالیان گذشته

واکنش وزیر به صدور ۹۳۰ فقره اخطاریه و دستورالعمل ایمنی به آموزش و پرورش تهران

 با استانداردهای جدید به مدارس قدیمی ایراد می گیرند

واکنش به خرید اتوبوس  دست دوم برای رفع کمبودهای حمل و نقلی

رئیس سازمان غذا و دارو گفت: حدود ۴۲ قلم از داروهای 
OTC ضــروری مجددا تحت پوشــش بیمــه می روند و 
همچنین قرار اســت تعداد داروهای تحت پوشــش بیمه 
بــه ۲۷۵۰ قلم افزایش یابد.به گزارش ایســنا، دکتر بهرام 
دارایی، گفت: در حال گســترش فهرست داروهای تحت 
پوشــش بیمه هســتیم. در حال حاضر حدود ۲۵۰۰ قلم 
دارو تحت پوشش بیمه قرار دارد و قرار است این تعداد تا 

۲۷۵۰ قلم افزایش یابد.
وی افزود: همچنین برخی داروهایی هم که تحت پوشش 
بیمه قــرار ندارند، حتما مورد حمایت هــای یارانه ای قرار 
می گیرند.دارایــی ادامــه داد: در ســال ۱۳۹۸ تعدادی از 
داروهای OTC که برای دریافت شان از داروخانه به نسخه 
پزشــک نیاز نیست، از شمول بیمه و دریافت ارز ترجیحی 
خارج شــدند. باید توجه کرد که مــا نزدیک به ۱۰۰ قلم 
داروی OTC داریــم کــه روی آن ها بازنگــری کردیم و 
حدود ۴۲ قلم از این داروها که ضروری هســتند، مجددا 
تحت پوشــش بیمه قرار خواهد گرفــت. در واقع ما داریم 
تعهدات خودمان را زیاد می کنیم که بتوانیم پوشش بهتر 

و با کیفیت تری به مردم ارائه دهیم.
همچنین رئیس ســازمان غذا و دارو با اشــاره به اقدامات 
انجــام شــده در زمینه تغییــر نظــام ارزی دارو، درباره 
چالش های حوزه دارویی کشــور اعم از اصلاح قیمت ها و 

کمبودهای دارویی توضیح داد.
دکتر بهرام دارایی در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت ارز 
دارو گفت: در سال گذشته برای بررسی لایحه بودجه سال 
۱۴۰۱ در حوزه دارو اقدامات بســیاری انجام شد و رئیس 
جمهور هم مطرح کردند که بحث دارو برای دولت و کشور 
بســیار مهم بوده و حساسیت هم روی آن زیاد است؛ زیرا 
هم برای مردم دل نگرانی دارد و هم برای صنایع داروسازی 
که به صورت عددی ۹۸ درصد نیاز دارویی کشور را تامین 
می کننــد که رقم قابل توجهی اســت. باید توجه کرد که 
داروسازان ما، بین ۲۰ کشــور دنیا قرار دارند و می توانند 
داروی خودشان را تامین کنند. این زیرساخت ها در حوزه 
دارویی کشــور به راحتی به دست نیامده است.وی افزود: 
بنابرایــن هم با نگاه حمایــت از تولید داخلی و هم با نگاه 
حمایت از مردم باید در حوزه دارو تصمیم گیری شــود. در 

واقع در زمســتان سال ۱۴۰۰ برنامه ریزی ها در این زمینه 
انجام شــد و ما درصدد بودیم که بتوانیم یک طرح پایلوت 
را نیز در پایان ســال گذشته اجرا کنیم، اما در هر صورت 
مجلس شــورای اسلامی در پایان ســال بودجه را مصوب 

کرد.
دارایی درباره سرانجام طرح تغییر نظام ارزی دارو و انتقال 
ارز دارو به بیمه ها در راســتای حمایت از مردم، ادامه داد: 
در این زمینه ســازمان غذا و دارو راهبر اســت. مدیریت 
ستادی که با عنوان ســتاد اصلاحات یارانه در حوزه دارو 
تشکیل شــده، با ســازمان غذا و دارو اســت. همه افراد 
ذی ربط از ســازمان برنامه و بودجه، وزارت بهداشــت و ... 
در آن حضــور دارند. باید توجه کرد که مراحل تغییر نظام 
ارزی دارو زمان بندی شــده و وظایف مشخص شده است 
و اقدامات لازم در حال انجام اســت. به عنوان مثال اقدام 
در زمینه اتباع به وزارت کشــور محول شده تا ساماندهی 
شوند. زیرا اتباع کشــورهای دیگر نیز در کشور ما زندگی 

می کننــد و به خدمات بهداشــتی و درمانی و دارویی نیاز 
دارند و برایمان مهم است که این افراد هم بتوانند خدمات 
را دریافت کننــد. همچنین تعیین تکلیف افراد فاقد بیمه 
که البته اخیرا نزدیک پنج میلیون و ۶۰۰ هزار نفر از مردم 
به صورت رایگان بیمه شــدند. بنابرایــن وظایف مختلف 
تقسیم بندی و زمان بندی شده است. در آخرین جلسه ای 
که در این ســتاد داشتیم، مشخص شــد که کدام یک از 
زمان بندی ها به هدف رســیده و در کدام بخش همچنان 
عقب ماندگــی داریــم. در هر حال درصد بالایــی از راه را 
رفتیــم، اما بایــد توجه کرد که ایــن اصلاحات مربوط به 
تصمیم دولت و شــخص رئیس جمهور اســت و هر زمان 
که شــرایط اقتضا کند، این اتفــاق می افتد. در عین حال 
هم در ســبد خانوار مــردم و پرداخت از جیب مردم بابت 
دارو افزایشی رخ نمی دهد.رئیس سازمان غذا و دارو با بیان 
اینکه نمایندگان مجلس هم در جلســات ستاد  اصلاحات 
یارانه در حوزه دارو شــرکت می کنند، گفت: گزارش این 

جلســات تا انتهای خرداد ماه به طور کامل به کمیسیون 
تخصصی در مجلس اعلام می شــود و اگر نیاز به جلســه 
مشــترک با کمیســیون در این زمینه وجود داشته باشد، 

برگزار خواهد شد.
دارایی تاکید کرد: با این حال باید توجه کرد که تا زمانیکه 
زیرســاخت های تغییر نظام ارزی دارو آماده نشود، اتفاقی 
در حوزه دارو رخ نخواهد داد. بر همین اساس هم سازمان 
غذا و دارو طبق روال سال ۱۴۰۰ بحث واردات مواد اولیه 
دارویــی و تولید دارو را پیش برده و با همان هزینه ها دارو 
را عرضــه می کنیم. بنابراین به جز اصلاح قیمت ســالانه 
دارو متناســب با تورم، اتفاقی در حوزه دارو نخواهد افتاد. 
در زمینه یارانه دارو هم تابع شــرایط هستیم و تا زمانیکه 
زیرســاخت های لازم به صورت ۱۰۰ درصدی آماده نشود، 
تغییری ایجاد نمی شــود.وی گفت: برنامه ریزی که دولت 
قبل در سال ۱۳۹۹ برای سال ۱۴۰۰ در حوزه دارو انجام 
داد، غیرواقع بینانه بوده است. به طوری که مجموعا حدود 
دو میلیــارد دلار برای دارو و تجهیزات پزشــکی کشــور 
اختصــاص دادند. در حالی که نیــاز ارزی در حوزه دارو و 
تجهیزات پزشکی نزدیک چهار میلیارد دلار ارز ترجیحی 
بوده است. هزینه ها، بیمه و حمایت ها هم به همین صورت 
حســاب شده و بودجه ۱۴۰۰ به همین صورت بسته شده 
است. حال سال ۱۴۰۰ سالی بوده که قرار بود دولت جدید 

مستقر شود. 
دولت قبــل باید این چند ماه ســال ۱۴۰۰ را به گونه ای 
مدیریت می کرد تا دولت جدیــد بتواند در هنگام آغاز به 
کارش شــش ماه باقی مانده را با فــراغ بال مدیریت کند، 
اما عملا نــه ریالی در کار بود و نه دلاری. آنچه که در آن 
زمان وجود داشت،  فقط بدهی بود. این اقدامی که در سال 
۱۴۰۰ انجام شــد در کل زنجیره تامین دارو اثر گذاشت و 
باعث شــد که برنامه ریزی ها بر هم بریزد و با کمبودهایی 
هم مواجه شــدیم. ما حتی مجبور بودیم که پول بیشتری 
مصرف کنیم تا به تعادل برسیم.دارایی با بیان اینکه سال 
گذشته بالای ۲۰۰ تا ۳۰۰ قلم کمبود دارو داشتیم، گفت: 
در حال حاضر هم کمبود داریم، اما به عنوان مثال اکنون 
۳۰ قلم از کمبود داروی ما به دلیل عدم تولید شرکت های 

دارویی است که قیمت مناسب ندارند.

همزمــان بــا برگــزاری ســومین جلســه 
کارگروه هــای ویژه کــودکان کار و کارگروه 
ویژه حمایــت از خانواده های مددجویان ماده 
۱۶ ، اولین نشســت کارگروه ویژه پیشگیری 
از آسیب های اجتماعی قرارگاه اجتماعی شهر 
تهران با حضور دســتگاه های ذیربط تشکیل 
شد.به گزارش ایسنا، احمد احمدی صدر دبیر 
قــرارگاه اجتماعی تهران بــا ذکر این مطلب 
افزود: این نشســت در راســتای برنامه های 
قرارگاه اجتماعی شــهر تهران و تدوام رویکرد 
دو کارگــروه تخصصی بــا تاکید بــر مقوله 
کــودکان کار و معتادین متجاهــر با حضور 
مدیران و نمایندگان ارگان ها و دســتگاه های 
متولی و تشکل های مردمی برگزار شد.وی با 
اشاره به رویکرد قرارگاه اجتماعی و نهادهای 
متولــی در امر برطرف نمودن معضل کودکان 
کار و معتــادان متجاهر شــهر تهران و نقش 
پیشــگیری همگام با اقدامات اجرایی در حل 
این معضلات تشریح کرد: با تمامی تلاش ها در 
برطرف نمودن معضل کودکان کار و معتادان 
متجاهر،  اگر در حوزه پیشگیری ورود جدی 
نکنیم ، تمامی تلاش ها در تمامی این حوزه ها 
بی نتیجه خواهد بود و آسیب ها تداوم یافته و 
به شکلی دیگر جلوه می نمایند.احمدی صدر 
افزود: شــهرداری تهران در این دوره مدیریت 
شــهری از کارهــای کالبــدی، عمرانــی و 
شهرســازی به ســمت رویکرد اجتماعی گام 
نهــاده و  آمادگــی دارد در حــوزه اجتماعی 
ورود جدی نماید و با زیرساخت هایی که دارد 
می تواند در کنار ســایر دســتگاه های متولی، 
گامــی اجرایی درحوزه کودکان کار و خانواده 
مددجویان مــاده ۱۶ طی نماید. ظرفیت های 
عظیمــی در تمامی ابعاد فرهنگی و اجتماعی 
که می توان تمامی این ظرفیت ها را به عرصه 
میدان در کنار سایر ارگان های متولی همچون 
ســازمان بهزیستی و ســازمان مبارزه با مواد 
مخدر در پیشبرد روند این حوزه ها آورد.مدیر 
عامل ســازمان رفاه، خدمات و مشارکت های 
اجتماعی شهرداری تهران با اشاره به افزایش 
تعداد معتادان متجاهر و کودکان کار در تهران 
نسبت به ســالیان گذشته و نیاز به رویکردی 
اساســی در عدم افزایش این تعداد ، استفاده 
از مــدل مردمی ســازی با تاکیــد بر محلات 
و محله محوری و اســتفاده از تــوان درحوزه 

پیشــگیری با تشــکیل قرارگاه هــای محلی، 
شــورای تحول محله در محلات و اســتفاده 
از گروه های مردمــی ،خیرین، هیات در کنار 
حمایت توســط حاکمیت را گام مهم در رفع 
و پیشــگیری معضل کودکان کار و حمایت از 

خانواده های مددجویان ماده ۱۶ برشمرد.
افزایش ظرفیت ۳۰۰۰ نفری جمع آوری 

معتادان متجاهر تهران
 ظرف دو ماه آینده

استاندار تهران از افزایش ظرفیت ۳ هزار نفری 
جمع آوری معتادان متجاهر در استان تهران 
ظرف دو ماه آینده خبر داد.به گزارش ایســنا، 
محسن منصوری در جلسه قرارگاه اجتما عی 
استان تهران، گفت: در استان تهران، جلسات 
قرارگاه اجتماعی بــه صورت مرتب و هفتگی 
برگزار می شود و حدود ۶ ماه است که این اقدام 
آغاز شده و دستگاههای مرتبط نیز به صورت 
جدی موضوعات مطرح شــده در جلسات را 
دنبال می کنند. در حقیقت در اســتان تهران، 
عزم جدی نیز بــرای حل معضلات اجتماعی 
شکل گرفته تا بتوان با اقدامات موثر بخشی از 
مشکلات و معضلات اجتماعی را حل و فصل 
کنیم.وی افــزود: البته اگر بخواهیم معضلات 
اجتماعی ســطح استان تهران را لیست کنیم  
به ســیاهه ای شامل موارد بسیاری می رسیم؛ 
اما با اولویت بندی نســبت بــه حل و فصل 
آنها اقدام خواهیم کرد.اســتاندار تهران ادامه 
داد: در جلســه دیروز دو دستور کار جدی و 
مهم وجود داشــت که نخســت در ارتباط با 
ساماندهی معتادین متجاهر بود. در حد فاصل 
شــش ماهه آغاز  فعالیت قــرارگاه اجتماعی 
استان تهران، حدود ۴ هزار و ۳۰۰ ظرفیت به 
ظرفیت قبلی اضافه شــد و بخشی از معتادان 
متجاهر از سطح اســتان جمع  آوری شدند و 
در حــال حاضر علاوه بر موضوع ســم زدایی 
بحث بازاجتماعی شدن آنها نیز در حال انجام 
اســت.وی تاکید کرد:  درباره معتادان متجاهر 
فرایند شامل دو بخش فرایند درمانی و بخش 
مددکاری است. در این جلسه مقرر شد ۳۰۰۰ 
ظرفیت جدید دیگر نیز ظرف دو ماه آینده به 
ظرفیت قبلی ا ضافه شود و به فرمانداران که 
در این جلســه حضور داشتند نیز تاکید شد، 
هر کدام ســهم مجزایی برای شهرستان خود 
در نظر  بگیرند تا به ظرفیت های قبلی اضافه 

شود.به گزارش ایسنا در این جلسه همچنین 
در خصوص تامین اعتبار و بحث های فرهنگی 
این موضوع نیز گفت و گو شد. به نظر می رسد 
ظرفیت چند هزار نفره دیگری نیز در خصوص 
جمع آوری معتادین متجاهر اضافه شــود، به 
شکلی که شهرداری تهران، در یکی از مناطق 
حاشــیه ای ظرفت ۴ ماه آینده بارگذاری خو 
اهد داشــت و با فراهم شدن این زیر ساخت 
تصور می کنیم به ظرفیت خوبی دســت پیدا 
می کنیم.اســتاندار تهران بــا تاکید بر این که 
آمار دقیقــی از  تعداد معتادان متجاهر وجود 
ندارد، افزود: هر دســتگاهی که در این زمینه 
ادعایی کند قطعا درســت نیســت و ما نیز بر 
مبنای برآوردها اقدامات خود را پیش می بریم.
وی افــزود:  دســتور کار دیگر جلســه امروز 
موضوع کــودکان کار بود، کــه متولی اصلی 
آن بهزیســتی است و ۱۶  دســتگاه دیگر در 
این حوزه با بهزیســتی همکاری می کند. دو 
تدبیر در خصوص اقدامات این بخش شــامل 
اقدامات ســلبی و اقدامات ایجابی وجود دارد 
که در بخش اقدامات ایجابی کار بسیار سخت 
و پیچیــده اســت. در حوزه اقدامات ســلبی 
برخورد جدی در حوزه ســاماندهی کودکان 
کار توســط باندها و گروهها از ســوی نیروی 
انتظامی انجام خواهد شــد. متأسفانه برخی 
از باندها این کودکان را به شیوه های مختلف 
مســتعمره خود می کنند؛ لذا تقاضا شــد در 
جلســه بعدی ریز گزارش موضوع که با چند 
فرد و گروه برخورد شــده اســت، ارائه شود.
منصوری ادامــه داد: در بخش ایجابی افرادی 
هم وجود دارند که به دلیل شرایط خانوادگی 
و یا فقدان سرپرســت، به برخــی کارها تنَ 
می دهند. لذا در این راســتا مقرر شــد علاوه 
بر اســتفاده از ظرفیت دســتگاههای مرتبط 
از ظرفیت گروههــای مردمی نیز بهره گرفته 
شــود. در تهران، گروههای جهادی و مردمی 
خوبی وجود دارد که انگیزه فعالیت اجتماعی 
دارند و حاضرند در زمینه حل  مسائل کودکان 

کار کمک کنند. 
رفع موانع قانونی جمع آوری معتادان 

متجاهر بالای ۶۵ و زیر ۱۸ سال
معاون سیاســی اجتماعی استانداری تهران با 
بیان رفع موانع قانونــی جمع آوری معتادان 
متجاهر بالای ۶۵ سال و زیر ۱۸ سال، گفت: 

با اضافه شدن ظرفیت ۳۰۰۰ نفری جمع آوری 
معتادین متجاهر ظرف ۲ ماه آینده در استان 
تهــران مجمــوع ظرفیت حــوزه جمع آوری 

معتادین متجاهر به ۱۷ هزار نفر می رسد.
به گزارش ایســنا، جوهری در جلسه قرارگاه 
اجتماعی اســتان تهران ، گفت: بیش از شش 
ماه است که با دستور استاندار تهران قرارگاه 
اجتماعی شکل گرفته است و جلسات مکرری 
بــا موضوعات مختلف و بررســی اقدامات در 
حــوزه اولویت بندی رســیدگی به معضلات 

اجتماعی انجام شده است.
وی افــزود: موضوع کــودکان کار و معتادان 
متجاهــر از جمله مواردی بوده اســت که در 
ســطح اســتان تهران اقدامات خوبی توسط 
دســتگاه های مختلف انجام شده، البته برخی 
موانع قانونی نیز بر ســر انجــام این اقدامات 
وجود داشــت که رفع شده است که از جمله 
آنها می توان بــه جمع آوری معتادان متجاهر 
بالای ۶۵ سال و معتادان متجاهر زیر ۱۸ سال 
اشاره کرد.معاون سیاسی اجتماعی استانداری 
تهران در بخش دیگری از صحبت های خود با 
اشاره به افزایش ظرفیت جمع آوری معتادین 
متجاهر در سطح استان تهران، گفت: ۳۰۰۰ 
نفر ظرفیت ظــرف دو ماه آینده در اســتان 
تهران ایجاد خواهد شــد و پیشتر نیز ۴۰۰۰ 
نفر به ظرفیت جمــع آوری معتادین متجاهر 
افزوده شده بود که به این ترتیب ظرف دو ماه 

آینده ظرفیت جمع آوری معتادین متجاهر در 
اســتان تهران به حدود ۱۷ هزار نفر می رسد.

وی ادامــه داد: در حوزه کــودکان کار ورود 
بســیار موثری داشتیم به شکلی که در جلسه 
امروز دبیرخانه مسئولیت اجتماعی مقرر شد 
شــکل بگیرد تا از ظرفیت گروه های مردمی، 
اصنــاف، کارخانه ها و گروه هــای جهادی در 
حوزه مســئولیت اجتماعی بهــره بگیریم و 
گام های موثری در حوزه کودکان کار برداریم.

جوهری تاکید کــرد: در حال حاضر ظرفیت 
نگهداری معتادان متجاهر در استان تهران ۱۴ 
هزار نفر است که این ظرفیت شش ماه پیش 

حدود ۱۰ هزار نفر بود. 
در این شش ماه ۴۰۰۰ نفر افزایش پیدا کرد 
و ظرف دو ماه آینده ۳۰۰۰ نفر دیگر افزایش 
می یابد و در مجموع به ۱۷ هزار نفر می رسد. 
امیدواریــم با همدلی و هــم افزایی که میان 
دستگاه های مرتبط ایجاد شده است در آینده 
نزدیک به پیش بینی ظرفیت ۲۵ هزار نفری 

برسیم.
وی در خصــوص موضوع اتبــاع خارجی در 
حوزه کودکان کار نیز گفت: تصمیمات بسیار 
خوبی گرفته شده اما در حوزه معتادان اتباع، 
جمع آوری آنها در حال انجام است که یک ماه 
ســم زدایی برای آنها انجام می شود و پس از 
آن مســئولیت ترد آنها با اداره کل امور اتباع 

خواهد بود.

وزیر آمــوزش و پرورش به صدور ۹۳۰ فقــره اخطاریه و 
دســتورالعمل ایمنی به آموزش و پــرورش تهران واکنش 
نشان داد.یوسف نوری در گفت وگو با ایلنا در مورد کمبود 
مــدارس دولتی در مقطع دبســتان و پیش دبســتانی و 
مجبور شدن خانواده ها به ثبت نام فرزندان شان در مدارس 
غیردولتی که هزینه ســنگینی برای آن هــا دارد و راهکار 
این وزارتخانه برای حل مشکل توضیح داد: تعداد دبستان 
دولتــی کم اســت و در تهران و در مناطــق ۵ و ۶ به بالا 
کمبود مــدارس در این مقطع وجــود دارد. ما هم که در 
منطقه ۶ ساکن هستیم، می بیینم مدارس دولتی کم شده 
و بیشتر مدارس غیردولتی شــده اند. من ندیده ام در دنیا 
مدارس ابتدایی خصوصی وجود داشته باشد، البته تا جایی 

که من دیده ام، شــاید هم باشد، ولی آنچه مطالعات نشان 
می دهد این اســت که عمده مــدارس ابتدایی دنیا دولتی 
هســتند و این یک موضوعی است که باید روی آن بحث 
شود. نوری در مورد فرسودگی مدارس و استفاده از فرصت 
تابســتان و تعطیلی مدارس برای بهسازی و نوسازی آنها 
گفت: اقداماتی انجام می دهیم و دولت هم اعتبارات خیلی 
خوبی گذاشته است و حتما در تهران و در سفرهای ریاست 
جمهوری که به نقاط مختلف ســفر کردند، قرار شــد این 
مدارس به تدریج نوسازی انجام شود و در مجموع تابستان 
شلوغی خواهیم داشت. عضو کابینه دولت مردمی در پاسخ 
به این سوال که آیا ترمیم معدل و مصوبات جدید شورای 
عالی انقلاب فرهنگی درباره کنکــور آموزش و پرورش را 

دچــار چالش نخواهد کرد، اظهار کرد: در واقع این مصوبه 
فرصتی را برای بچه هایی که جــا مانده اند فراهم می کند. 
آموزش مجازی در برخی مناطق ما دسترسی ها را محدود 
کرد به ایــن دلیل که خط ارتباطی نبود و یا خطوط قطع 
می شــد یا حتی بعضی دانش آمــوزان تجهیزاتی که باید 
داشته باشند را نداشــتند، اما در حال حاضر می توانند در 
کلاس حضوری شرکت کنند، آزمون بدهند و نمره واقعی 
خودشــان را می گیرند. این موضوع خوب اســت و فرصت 
خوبی برای بچه هاست. به هرحال برای ما سخت هم شود 
ما باید این ســختی را تحمل کنیم اگر قرار نیست ما این 
ســختی را تحمل کنیم پس چه کســی می خواهد تحمل 
کنــد؟ وزیر آموزش و پــرورش در واکنش به صحبت های 

دادستان تهران و گزارشات آتش نشانان که گفته است در 
دو سال گذشــته حدود ۹۳۰ اخطار و دستورالعمل ایمنی 
به اداره کل آموزش و پرورش شــهر تهران صادر شده که 
متاســفانه اقدام مناسبی از سوی آموزش و پرورش صورت 
نگرفته است، توضیح داد: من می دانم تعدادی از مدارس از 
استانداردهایی که آتش نشانی به خصوص اخیرا اعلام کرده 
و خیلی هم سختگیرانه است برخوردار نیستند، البته این 
سختگیری ها خوب است و ما باید امروز با همکاران صحبت 
کنیم تا ببینیم این اخطارها دقیقا چند مورد است و آیا از 
چیزی که گفته شده کمتر است یا بیشتر. برخی مدارس ما 
قدمت زیادی دارند و احتمالا با استانداردهای جدید روی 

این مدارس ایراد گرفته می شود.

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر 
تهران گفت: به هیچ عنوان خرید اتوبوس های دســت دوم 
خارجــی را به مصلحت نمی دانیم و این موضوع به تصویب 
شورای شهر تهران نرسیده است.به گزارش ایلنا، سید جعفر 
تشکری هاشــمی، در بازدید از یک شــرکت خودروسازی 
با اشــاره بــه تأمین انــواع محصولات خودرویــی به ویژه 
اتوبوس ها و وَن های مورد نیاز پایتخت، افزود: تجربه تأمین 
اتوبوس هــای دوکابین خطوط تندرو بیانگــر این واقعیت 
است که خودروسازان داخلی سالیان سال به عنوان شریک 

تجاری شــهرداری تهــران در تأمین نــاوگان حمل و نقل 
عمومی مورد نیاز در کنار مدیریت شــهری قرار دارند.وی 
با بیان اینکه بهبود وضعیت حمل و نقل عمومی، نوســازی 
ناوگان اتوبوســرانی و جایگزینی موتورسیکلت های برقی، 
مورد تأکید شــورای ششم اســت، به اقدامات این شرکت 
در تولید موتورســیکلت های برقی اشــاره کرد و ادامه داد: 
موتورسیکلت برقی، نیاز شهر تهران است و شورای شهر با 
اعتقاد جدی به این موضوع، تحقق ورود موتورسیکلت های 

برقی را به پایتخت دنبال خواهد کرد.

تشکری هاشمی با اشاره به اهمیت و ضرورت رضایتمندی 
شــهروندان از ارائــه خدمات حمل و نقــل عمومی، اظهار 
داشــت: با وجود اینکه تأمین نقدینگی برای خرید اتوبوس 
در کشــور با مسائل و مشــکلات متعددی مواجه است اما 
برای همکاری با شرکت های خودروساز، می توان مدل های 
مختلف مالی را مورد بررســی قرار داد.وی در ادامه با بیان 
اینکه از سوی مسئولان شهری عنوان شده از اتوبوس های 
دست دوم برای تأمین کمبودهای حمل و نقلی شهر تهران 
اســتفاده خواهد شــد، تأکید کرد: این موضوع تا کنون به 

تصویب شورای اسلامی شهر تهران نرسیده است و به هیچ 
عنوان خرید اتوبوس های دست دوم خارجی را به مصلحت 
نمی دانیم.رئیس کمیســیون عمران و حمل و نقل شورای 
اســلامی شــهر تهران با تأکید بر اینکه نگاه ما در شورای 
ششــم بر اســتفاده از ظرفیت های داخلی متمرکز است، 
خاطرنشــان کرد: در شــرایطی که به رغم توان تولید در 
داخل کشــور از ظرفیت های موجود استفاده بهینه نشده 
است، واردات اتوبوس های دست دوم خارجی، ظلم بزرگی 

به تولیدکنندگان داخلی است.


